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Provinciale Staten
Zaaknummer: 398550 

Vragen van statenleden Ernst Jonker en Gerwi Temmink (PvdA-GroenLinks) ingevolge 
artikel 44 reglement van orde  

AANHANGSEL 
tot de notulen van de Provinciale Staten van Zeeland 2024 nummer 061. 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake 
duurzaamheidsdoelen bij ICT : 

(ingekomen: 12 januari 2024) 

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 

1 Is de provincie Zeeland zich bewust van de 
specifieke milieu-impact van het 
toenemende ICT-gebruik, met name 
gerelateerd aan dataverbruik en de 
groeiende omvang van bestanden? Zo ja, 
hoe geeft zij daar invulling aan? 

1 Ja, Provincie Zeeland maakt hierin 
expliciete afwegingen bij inkoop van IT-
producten en diensten waarbij  in de 
gestelde eisen gestuurd wordt op 
circulariteit en CO2 reductie in brede zin. 
Daarnaast worden in de uitvoering van de 
ICT uitgangspunten gehanteerd zoals 
dataminimalisatie, eenmalige opslag – 
meervoudig gebruik en tijdige selectie en 
vernietiging van informatie. Deze zijn 
verankerd in onder andere regelgeving 
(archivering, verplicht gebruik 
basisregistraties, verplichte 
bewaartermijnen) en afspraken over de 
architectuur van de ICT. 

2 Heeft de provincie Zeeland specifieke 
klimaatdoelstellingen vastgesteld voor het 
ICT-verbruik? En zijn er plannen binnen de 
bestaande klimaatbeleidskaders van de 
provincie om specifieke doelstellingen te 
definiëren voor het verminderen van de 
milieu-impact van ICT? Graag een 
toelichting. 

2 Nee. Bij nieuwe beleidskeuzes worden 
duurzaamheid en milieu-impact wel 
meegenomen als sturings- en 
afwegingskaders.  

3 Hoe houdt de provincie Zeeland de 
toename van dataopslag bij en hoe wordt 
dit beheerd? Bestaan er beleidslijnen om de 
groei van dataverbruik en opslag te 
beperken of efficiënter te maken, met name 
bij de overstap naar Cloud computing? 
Graag een toelichting. 

3 Ja, in de reguliere sturing op 
kostenefficiëntie en begroting en bij de 
aanschaf en implementatie van nieuwe 
voorzieningen is er aandacht voor beperken 
en efficiënter maken van dataverbruik en 
opslag. 

4 Welke praktische maatregelen past de 
provincie Zeeland momenteel toe om het 
gebruik van ICT te vergroenen? Op welke 
manier wordt energie-efficiënte technologie, 
zoals Energy-Efficient Ethernet (EEE) of 
duurzame datacenters, geïntegreerd in de 
ICT-processen van de provincie? Graag 
een toelichting. 

4 Het netwerk van de Provincie Zeeland 
ondersteunt op onderdelen (z.g.n. 
“switches”) het “Energy-Efficient Ethernet” 
protocol. De impact van de toepassing 
ervan op de stabiliteit van ons IT-netwerk is 
in onderzoek. 



 

5 Heeft de provincie Zeeland programma's 
om de levensduur van ICT-apparaten te 
verlengen? Zo ja, welke zijn dat? Hoe wordt 
er rekening gehouden met veiligheids- en 
privacyoverwegingen bij het recyclen of 
verlengen van de levensduur van apparaten 
binnen de provincie? 

5 De Provincie Zeeland maakt hierin 
expliciete afwegingen bij inkoop van IT-
producten en diensten waarbij  in de 
gestelde eisen gestuurd wordt op 
circulariteit en CO2 reductie. Recyclen van 
ICT-apparaten is daar onderdeel van. 
Recyclen van ICT-apparaten wordt conform 
de ISO27001 certificering van de Provincie 
Zeeland uitgevoerd door gecertificeerde 
derde partijen.   

6 Hoe wordt binnen de provincie Zeeland de 
naleving van duurzaamheidsmaatregelen 
en -richtlijnen gecontroleerd en 
geëvalueerd? Worden er overwegingen 
gemaakt voor financiële of andere 
stimulansen om overheidsinstanties in 
Zeeland aan te moedigen om groenere ICT-
praktijken toe te passen? Graag een 
toelichting. 

6 Zie beantwoording van vraag 2. 

7 Op welke manieren kunnen best practices 
uit andere sectoren worden toegepast om 
de milieuimpact van de ICT-sector bij de 
provincie Zeeland te verminderen? Zijn er 
binnen de provincie plannen voor 
onderzoek en ontwikkeling om innovatieve 
oplossingen te vinden voor duurzamere 
ICT? Graag een toelichting. 

7 De Provincie Zeeland sluit aan bij de 
ontwikkelingen van de markt, zoals  
duurzaam materiaalgebruik en levensduur 
verlengende mogelijkheden voor ICT-
apparatuur. Er zijn geen plannen om hier 
apart onderzoek naar te doen.  

8 Wordt het totale energieverbruik en de 
CO2-uitstoot van ICT-processen binnen de 
provincie gemeten en gerapporteerd? Zo ja, 
kunnen wij daar inzicht in krijgen? Zo nee, 
waarom gebeurt dit niet? 

8 Nee, energieverbruik van ICT-processen 
wordt op dit moment niet apart gemeten. 
Deze detaillering kan op dit moment niet 
worden gehaald uit de monitoring van het 
energieverbruik van de provincie. 
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